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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI saziv  

Jesenja sesija  

Komisija za zdravstvo, rad i socijalno blagostanje 

Sednica br. 28. 

Zgrada Skupštine, sala N - 302 

Priština, 09. novembar 2018. god. u 10:00 časova. 

 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su prisustvovali: Besa Baftiu, Fatmire Mulhaxha-Kollçaku, Enver Hoti, Flora Brovina, 

Haxhi Avdyli, Miljana Nikolić, Flora Brovina, Bekim Haxhiu i Fikrim Damka.  

 

Odsutni: Drita Millaku, Naser Rugova i Time Kadrijaj.  

 

Pozvani: Nisu prisustvovali.  

 

Ostali učesnici: KDI, UNICEF i medije.  

 

 

Sednicom je predsedavala Besa Baftiu, predsednica komisije.  

 

 

DNEVNI RED:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Sastanak sa ministrom Ministarstva za rad i socijalnu zaštitu, g. Skender Reçica; 

- Kašnjenja u ispunjenju zakonodavne agende;  

- Budžetske projekcije Ministarstva za rad i socijalnu zaštitu, za 2019. godinu;  

- Primena zakona za silovane osobe tokom rata.  

3. Razno.  

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Predsednica: Za ovu sednicu smo pozvali ministra Ministarstva za rad i socijalnu zaštitu, g. 

Skender Reçica, ali je on zbog zdravstvenih problema poništio dolazak na sednici. Stoga, pošto 

ministar danas neće prisustvovati, predlažem da dopunimo dnevni red sa još jednom tačkom 
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dnevnog reda, koja glasi: Razmatranje u načelu Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 

04/L-008 o ekonomsko – socijalnom savetu.  

Tokom prošlog mandata, mi smo nadgledali Zakon o ekonomsko – socijalnom savetu i doneli 

smo neke preporuke gde smo tražili da se ovaj zakon izmeni i dopuni. Koliko sam mogla da 

pročitam Nacrt zakona koji je došao, većina ovih preporuka su uključene u nacrtu zakona, ipak 

preostaje da nakon usvajanja u načelu u Skupštini izvršimo potrebne izmene.  

 

Komisija se jednoglasno složila da se dopuni dnevni red sa predloženom tačkom od 

predsednice.  

 

2. Razmatranje u načelu Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 04/L-008 o Ekonomsko 

– socijalnom savetu.  

 

Predsednica, pošto smo se složili o razmatranju Nacrta zakona, otvaram debatu.  

 

Flora Brovina: Slažem se da je bilo potrebno da se izvrši izmena i dopuna ovog Zakona, imajući 

u vidu i preporuke komisije iz proteklog mandata.  

Ekonomsko – socijalni savet treba obavljati istu ulogu, kao što obavljaju Komore doktora u sektoru 

medicine. ESS treba dati drukčiji pravac ovom sektoru gde učestvuju i poslodavci i posloprimci ali 

i ministarstvo. Mislim da sindikati trebaju biti snažniji i da se drukčije zastupaju u ovom savetu. 

Stoga, slažem se da se to podrži i da se ide dalje ovim nacrtom zakona.  

 

Predsednica: Znamo da smo tokom nadgledanja naišli na mnogo poteškoća u primeni ovog 

zakona, ali ove preporuke koje nisu uključene u nacrtu zakona ćemo dopuniti amandmanima.  

 

Nakon diskusija, Komisija za zdravstvo, rad i socijalno blagostanje, na osnov član 56. stav 2, 

Poslovnika skupštine, sa 6. glasova za i sa 2. uzdržana glasa, odlučila je da skupštini podnese 

sledeću:  

 

P r e p o r u k u 
 

1. Da se usvoji u načelu Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 04/L-008 o Ekonomsko 

socijalnom savetu.  

 

4. Razno  

 

Haxhi Avdyli: je predložio da se na narednoj sednici pozove na izveštavanje Ministar za zdravstvo, 

jer je agenda zakonodavstva zdravstva totalno stagnirala. Zakoni o reformi zdravstva su bili 

predviđeni da dođu u junu, ali još uvek nisu došli. Na veb stranici Ministarstva za zdravstvo već 

godinu dana nije objavljeno nijedno Administrativno uputstvo. Razumem da zdravstvo na Kosovu 

ima potrebe i za male stvari, ali ima mnogo važnih pitanja koja su zaostala. I mi kao komisija 

trebamo biti zahtevniji.  

Želim da se podigne zabrinutost Instituta Patologije, gde je ostalo mnogo leševa i prevremeno 

rođenih fetusa koje niko ne uzima, i kao rezultat nedostatka zakonske regulative ili podzakonskog 

akta, Institut Patologije nema mogućnosti da ih sahrani.  
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Predsednica: Imamo u planu izveštavanje ministra za zdravstvo za narednu nedelju.  

Pitanje koje je pokrenuo poslanik Haxhiu je veoma važno i treba se diskutovati sa nadležnim 

vlastima.  

 

Fatmire Mulhaxha – Kollçaku: I ja se slažem da pozovemo ministra zdravstva i da diskutiramo 

u posebnosti o revidiranju esencijalnog spiska lekova. Tražim i podršku članova komisije da prema 

obećanjima koje smo dali Klinici Onkologije, podržimo njihove zahteve, i sada kada je Nacrt 

zakona o budžetu 2019. godine već prosleđen Skupštini, ovi zahtevi trebaju biti obuhvaćeni. Mi 

smo dobili dva zahteva od njih za nove aparate, za hemijo i radio terapiju jer su postojeći aparati 

stari više od 15. godina.  

Takođe, od ministra za rad zahtevamo da za pacijente koji podležu hemijo terapiji, novim zakonom 

o radu bude uključen i period plaćenog odmora za vreme dok podležu hemijo terapiji, što je veoma 

značajno za ove pacijente. I za ovo pitanje tražim podršku članova komisije.  

 

Predsednica: Mi smo svi bili prisutni tokom posete Klinici Onkologije i svi smo dali podršku za 

zahteve Klinike Onkologije, i nema potrebe da nam se od vas sada traži ta podrška njima, već je 

bitno da mi dobijemo podršku od Skupštine i da se ovi zahtevi uključe u budžetu 2019. godine.  

 

Fatmire Mulhaxha Kollçaku- Skupština je usvajala mnoge deklarativne rezolucije i dala je mnogo 

obećanja koja nisu realizovana. Ponovo vas pozivam da se ovo pitanje pokrene ponovo i da se 

podrži.  

 

Predsednica: Sve odluke smo donosili zajedno, i o dnevnom redu, i koga ćemo pozivati i koga 

ćemo posećivati, odlučivali smo zajedno. Stoga, tražim da se debati sednice ne prenose u komisiju. 

Oni koji žele debatu, da ne beže debati sa sednice, a da političku debatu prenosimo u komisiju, ovde 

smo kako bi radili na izmenama i dopunama zakona.  

 

Flora Brovina: Svi smo podržali zahteve Klinike onkologije, ali su neki poslanici komisije 

iskoristili taj sastanak za ličnu propagandu. Ne zloupotrebljavajte komisiju i njene posete za 

stranačke konferencije.  

 

Enver Hoti: Zahvaljujem se direktoru Onkologije koji nas je upoznao sa radom Klinike za 

onkologiju, i svi mi smo podržali njihove zahteve. Ne slažem se sa poslanikom Haxhi Avdyli koji 

je rekao da komisija ne uspeva da vrši svoje dužnosti. Komisija nije neuspela i ona vrši dužnosti 

odgovorno, ali imamo kašnjenja u prosleđivanju Nacrta zakona od Vlade, ali i mi kao poslanici 

možemo da preduzimamo inicijative o izmeni nacrta zakona.  

Nacrt zakona o budžetu 2019. godine je došao i možemo vršiti izmene i dopune kako bi podržali 

zahteve Klinike Onkologije. Tužbe koleginice Fatmire nisu osnovane.  

 

Haxhi Avdyli: Mi smo u Skupštini i možemo da pokrećemo pitanja kako mi mislimo i o tome nas 

niko ne može sprečiti. Ponovo mislim da nismo aktivna komisija i trebamo biti zahtevniji. 
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Ministarstvo zdravstva je tokom ove godine donela samo jedan zakon. Organizovani okrugli sto o 

raku je bio na nivou partija i nije imao nikakve veze sa komisijom.  

 

Enver Hoti: je rekao da ne prenosimo retoriku buke u komisiju, jer se ovde mnogo treba raditi a 

da politiku pravimo više na sednici.  

 

Flora Brovina: nije mi se svideo način kako su dve naše kolege, odmah nakon posete Onkologiji 

organizovali konferenciju za štampu i zloupotrebili su posetu komisije za političku korist.  

 

Presednica: želim da razjasnim da ja ne kažem da se ne pokreću pitanja, ali da se ne traži od nas 

da podržavamo zahteve Klinike Onkologije gde smo svi bili zajedno u posetu i svi smo jednoglasno 

podržali te zahteve. Iz vaše diskusije proizilazi da vas mi ne podržavamo. Mi smo svi podržali 

zahteve Onkologije.  

 

Bekim Haxhiu: Nadam se da ćemo kao komisija raditi zajedno u nadgledanju odgovornih 

ministarstava i u izmenama i dopunama nacrta zakona. Ove godine smo imali veoma malo 

prosleđenih zakona od strane ministarstava. Postoji potreba da se što pre proslede zakoni o reformi 

u zdravstvu, ali i zakon o reformi penzijskog sistema. Kod poziva ministara, trebamo tražiti od 

ministra za rad da nam kaže zašto su ukinute penzije porodicama boraca i da razjasnimo da li će 

nam doneti zakon o reformi penzijskog sistema, ili da preuzmemo inicijativu izmene Zakona o 

penzijskim šemama finansiranih od države, jer ima mnogo zahteva od onih koji ne uspevaju da 

postignu 15. godina radnog staža.  

Od ministra za zdravstvo trebamo da zatražimo izveštaj o procesu revidiranja esencijalnog spiska 

lekova, i da nam kaže da li su u ovom spisku uključeni lekovi retkih bolesti.  

Želim da dam sugestiju da nije dobro da se pravi politika sa teškim bolestima pacijenata.  

 

Flora Brovina: U Skupštini je održana debata o dečijem dodatku, ali mi se nije svideo tok debate 

jer dečiji dodatak nije socijalni dodatak, već je to dodatak za decu i sva deca trebaju biti 

ravnopravna.  

 

Predsenica: Hvala vam na učešću.  

 

Sednica je završena u 11:30. časova  

 

Pripremili:                                                                                 

Osoblje za podršku komisije.  

 

 

 

Predsednica komisije, 

___________________ 

Besa BAFTIU 


